

After debate, the question being put on the said motion, it was agreed to.

On motion of Mr. Nielsen,

*Agreed*,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

At 5:00 o'clock p.m. the Committee adjourned to the call of the Chair.

TUESDAY, MARCH 12, 1974  
(2)

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met this day at 8:05 o'clock p.m., the Chairman, Mr. Lachance, presiding.

*Members of the Committee present*: Mr. Barnett, Miss Bégin, Messrs. Brewin, Corbin, Crouse, Cyr, Danson, Dupras, Hees, Hopkins, Howie, Lachance, Laprise, MacLean, McCain, McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Pelletier (*Sherbrooke*), Rowland, Stackhouse, Stollery and Walker.

*Other Members present*: Messrs. Béchard, Blais, Olausen and Rompkey.

*Witnesses: Representing the Fisheries Council of Canada*: Messrs. Eric Turnill, National Vice-Chairman, Kjell Henriksen, Vice-Chairman for Nova Scotia, and K. M. Campbell, Manager. *Representing the Pacific Trollers' Association*: Mr. R. Williams, Chairman of the International Committee.

The Committee proceeded to the consideration of the Estimates 1974-75 of the Department of External Affairs.

The Chairman made an introductory statement and called Vote No. 1—Canadian Interests Abroad, etc.—\$112,286,666.

Mr. Turnill and Mr. Williams made statements.

*Agreed*,—That the brief of the Fisheries Council of Canada with reference to the United Nations Law of the Sea Conference and the brief of the Pacific Trollers' Association be printed as appendices to this day's Minutes of Proceedings and Evidence (*See Appendices A & B*).

The witnesses answered questions.

At 9:45 o'clock p.m. the Committee adjourned until 11 o'clock a.m. Thursday, March 14, 1974.

Le greffier du Comité  
Gabrielle Savard  
Clerk of the Committee

Après débat la motion, mise aux voix, est agréée.

Sur motion de M. Nielsen,

*Il est convenu*,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions pour entendre les témoignages et à en autoriser la publication en l'absence d'un quorum.

A 5 heures de l'après-midi le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MARDI 12 MARS 1974  
(2)

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 8 h 05 du soir sous la présidence de M. Lachance.

*Membres du comité présent*: M. Barnett, M<sup>lle</sup> Bégin, MM. Brewin, Corbin, Crouse, Cyr, Danson, Dupras, Hees, Hopkins, Howie, Lachance, Laprise, MacLean, McCain, McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Pelletier (*Sherbrooke*), Rowland, Stackhouse, Stollery et Walker.

*Autres députés présents*: MM. Béchard, Blais, Olausen et Rompkey.

*Témoins: Pour représenter le Conseil canadien des pêcheries*: MM. Eric Turnill, vice-président national, Kjell Henriksen, vice-président de la Nouvelle-Écosse et K. M. Campbell, directeur-gérant. *Pour représenter la Pacific Trollers' Association*: M. R. Williams, président du Comité international.

Le Comité entreprend l'étude du Budget des dépenses 1974-1975 du Ministère des Affaires extérieures.

Le président fait une déclaration préliminaire et le crédit n° 1—Programme des intérêts du Canada à l'étranger, etc.—\$112,286,666. est appelé.

MM. Turnill et Williams font un exposé.

*Il est convenu*,—Que les mémoires du Conseil canadien des pêcheries et de la Pacific Trollers' Association soient imprimés en appendice aux Procès-verbaux et Témoignages d'aujourd'hui. (*voir appendices A & B*).

Les témoins répondent aux questions.

A 9 h 45 du soir, le Comité suspend ses travaux jusqu'à 11 heures du matin le jeudi 14 mars 1974.